
L‘ ENTREVISTA

Satisfet dels resulats obtinguts per 
Convergència i Unió a les passades elec
cions?

Hem obtingut un resultat positiu a 
nivell de Catalunya, tot i tenint en compte 
que ens ha fallat a Girona i Lleida sobre les 
possibilitats calculades. Barcelona en canvi 
ha anat molt bé i Tarragona difícil, tant com 
s ’esperava.

A què atribuiu el resultat negatiu de 
Girona?

En aquests moments estem fen t 
l ’anàlisi del resultat per a treure’n conse
qüències. A títol personal et diré que crec 
que no hi ha una causa concreta, sinó una 
suma de vàries: La gran incidència de la 
televisió, la imatge de la qual ha estat vetada 
al nostre partit; la influència de les primeres 
eleccions municipals que decantava vots cap 
a l’entorn de les llistes de partits que abans 
no tenien incidència en molts pobles. Pensa 
que els socialistes, que han guanyat a 
Girona, no han augmentat molts vots. La 
nostra pèrdua ha estat en benefici de l ’UCD 
i a f i  de comptes hem perdut un diputat per 
cent trenta-cinc vots.

Satisfet també dels resultats electorals 
obtinguts a Bescanó?

Hem guanyat a Bescanó i per tant 
m ’he de sentir satisfet.

Es parla ara d’una possible coalició 
amb J.C .D., que me’n diu?

Fins avui no hi ha hagut cap contacte.
Creu que en ’1 cas que aquesta coalició 

es porti a ten^e, seria C.D.C. un partit 
sucursalista?

Cal aclarir conceptes. En primer lloc 
he dit que no hi han hagut contactes. En 
segon lloc, tal com hem manifestat en la 
campanya, C.D.C. ha de fer valer els seus 
vots a Madrid, pactant amb un o altre 
parlamentari, a f i  d ’aconseguir els objectius 
del nostre programa. Això mai no és 
sucursalisme, ja  que el centre de decisió dels 
nostres vots seguiria essent Catalunya i no 
supeditats al cap de fila d ’un partit de 
Madrid.

Aquesta força dels vots catalans és el 
que costa de fer entendre al poble de 
Catalunya. La gent creu que per aconseguir 
a Madrid coses per a Catalunya s ’ha d ’estar 
lligat o vinculat a un partit majoritari de 
Madrid, quan en realitat és al revés. Els 
parlamentaris catalans dels grups 
sucursalistes els hi costa més d ’aconseguir 
coses dels seus propis partits per a Cata
lunya, que a nosaltres amb la força dels vots 
d ’un partit com el nostre, autèntic 
representant del vot nacionalista català. 
Cinc escons més o menys per el PSOE o 
UCD sortits de Catalunya, no canvien res a 
Madrid, però cinc escons més per un partit 
nacionalista donen un toc d ’atenció al 
Parlament quan es plantegen qüestions per 
el nostre País. Aquesta és l ’essència del 
catalanisme polític.

Creu que en Suàrez s’equivoca en el 
cas que demani el suport de C.D.C. per la 
majoria en el Congrés?

Això heu de preguntar-ho al Sr. 
Suàrez. Nosaltres no ens hem aturat a 
pensar-ho, ja  que no ens ha demanat aquest 
suport de moment.

Per C.D.C. qué representa la nova 
entesa?

En realitat és la candidatura al Senat 
per el Partit Socialista, ja  que així s ’ha 
presentat, i no com a coalició, encara que 
la integrin gent d ’altres grups.

En cas de que la nova entesa fes una 
minoria catalana al Senat; s’hi afegiria a 
aquesta nova minoria?

Sempre hem dit que sí, amb condicions 
bàsiques de pacte. En primer lloc hem de 
ser-hi tots 16 respectant la ideologia de 
cada partit, i donant, per tant, llibertat de 
vot. El que no voldríem és que aquesta 
minoria respongués totalment a la ideologia 
d ’un sol partit. A aquesta Minoria s ’hi 
haurien d ’integrar 10 Senadors Socialistes, 
4 d ’U. C.D., 1 amb suport del P. S. U. C. i jo  
per Convergència. Com pots veure serà 
molt difícil, però intentarem aconseguir-ho.

Creu que el Senador per la candidatura 
de la nova entesa hauria d’afegir-se a 
aquesta minoria?

Jo crec que l ’ideal seria una Minoria de 
tots els Senadors Catalans amb l ’objectiu 
únic de la defensa de l ’Estatut i de les coses 
que bàsicament afectin a Catalunya.

Què el va moure per tal de presentar-se 
a Senador?

Hi han dos aspectes. En primer lloc la 
presentació la fa  el partit i, per tant, quan el 
nostre Secretari general, en Jordi Pujol, 
m ’ho va demanar, era a proposta del 
Comitè intercomarcal de Girona. Els 
motius eren presentar una candidatura on 
hi havia un Professional, un Treballador i 
un Industrial, que respongués a la condició 
interclassista de Convergència. Sempre he 
dit que tota persona té l ’obligació de donar 
part del seu temps al servei de la Comunitat. 
En el transcurs de la meva vida he intentat 
fer-ho sempre tant a nivell de Bescanó com 
a nivell de la meva professió, participant en 
tota mena d ’activitats cíviques, culturals i 
professionals.

Quan se’m demanà aquest servei al 
País, no m ’hi podia negar, i era per a mi un 
honor acceptar-ho.Sabia la dificultat de 
l ’elecció al Senat, que és un vot personal i 
que s ’hauria de lluitar molt a fons. Era un 
risc i com a tal el vaig acceptar. He rebut el 
suport de 57.000 vots, el que vol dir que en 
aquests moments sento sobre les meves 
espatlles la gran responsabilitat de treballar 
i no defraudar no solament als que m ’han 
votat, sinó a tots els ciutadans de les 
comarques gironines, com a representant 
territorial que és el Senador. Estic disposat a 
treballar a fons per fer honor a aquesta 
confiança.

Què pot representar per Bescanó el que 
hagi sortit elegit senador un del poble?

Durant la campanya electoral he 
participat a més de 50 actes i mítings, i en 
tots ells fem la nostra presentació. La meva, 
sempre era la mateixa: Sóc de Bescanó. 
Després de l ’elecció en els nostres contactes 
tinguts amb la premsa, entitats, autoritats, 
etc., veig que molts ja  em diuen el senador 
de Bescanó. Tot això, no hi ha dubte, és 
prom oció del nostre poble i no 
desaprofitaré' mai l ’ocasió per augmentar
ia al màxim.

El Senador és el representant a la 
Cambra Alta, de la Demarcació Territorial i 
la nostra tasca ha d ’estar encaminada a ser 
els portaveus del problemes dels nostres 
municipis i comarques als estaments 
oficials: Ministeris, Direccions Generals, 
Delegacions, etc. Per tant, si Bescanó té un 
d ’aquests 4 senadors al poble, no ens 
enganyem, alguna avantatge tindrà. Com a 
mínim, que sense moure’s de casa, la gent 
em tindrà sempre a la seva disposició pel 
que pugui ajudar-los.

Jo he anat al Senat per Convergència, 
però vull que quedi molt clar que estic a 
l’entera disposició de tothom, sigui quin 
sigui el seu pensament, ideologia o 
partit. Vaig tenir molts vots a Bescanó, però 
també hi ha gent que no em va votar. 
Aquests vots que no vaig tenir faran que 
amb més coratge treballi per Bescanó. 
Aquesta és l ’avantatge de la democràcia. 
S ’ha d ’estar al servei del vot obtingut, per 
no defraudar-lo i al servei del vot no 
obtingut per a captar-lo. Jo, per sobre de 
tot, estic al servei de tothom per a servir al 
País.

Vol afegir alguna cosa més?

Que en el que pugui ajudar, tots els 
bescanonins disposin de mi. Per sobre el 
càrrec de Senador, seguiréessent en Jaume, 
del qui podeu disposar sempre.

Aprofito l ’avinentesa per donar les 
gràcies als qui varen donar-me el seu vot. I 
també agrair a la gent que ara han treballat 
a favor de la meva candidatura. Gràcies a 
ells ha estat possible l ’elecció.

A l mateix temps, la meva més cordial 
salutació a “LAPILASTRA” en la seva 
naixença, que és l ’esclat d ’aquest pou 
d ’inquietuds cíviques i culturals del nostre 
poble. Us desitjo el millor dels èxits. No 
defalliu. Lluiteu. Serà difícil la seva 
continuïtat però penseu que és una fita més 
que assoleix Bescanó. Endavant.

Moltes gràcies per tot, Jaume.
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